
AKADEMICKÝ SENÁT 

UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 3/2017 (204)  
z řádného zasedání Akademického senátu UTB konaného 7. února 2017 

v zasedací místnosti č. 514 budovy U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín  

Přítomni: Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Dosoudilová Jana, MgA.; Gál Robert, Ing. Ph.D.;  

Horáková Monika, Ing. Ph.D.; Chromčák David; Illík Rostislav, dr ak. soch.; Janáčková Adéla;  

Jílková Petra, Bc. DiS; Košťál Jindřich, Bc.; Kozák Vratislav, doc. Ing. Ph.D.; Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; 

Macháčková Alena, Ing. CSc.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; Mauer Pavel, JUDr.;  

Müllerová Hana; Musil Miroslav, Ing. Ph.D.; Nikischerová Denisa; Pavelka Tomáš, Bc.;  

Pekař Libor, Ing. Ph.D.; Podzimek Ondřej, ak. soch; Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.;  

Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Šilhánová Renata, Mgr. Ph.D.; Šnédar Libor, JUDr. Ph.D.;  

Trojan Jakub, RNDr. MSc MBA Ph.D.; Valášková Eliška; Velešíková Denisa, Bc. 

Celkem přítomno: 27 členů AS UTB (z 36) 

Omluveni: Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.; Kalenda Jan, Mgr. Ph.D.; Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.; 

Křemen Filip, Ing.; Lapková Dora, Ing.; Liznová Adéla, DiS.; Rak Jakub, Ing.;  

Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.; Ševčík Jakub, Ing. 

Stálí účastníci zasedání: prof. Ing. Petr Sáha, CSc.; prof. Ing. Roman Prokop, CSc.;  

prof. Dr. Ing. Drahomíra Pavelková; doc. Ing. Adriana Knápková, Ph.D.;  

doc. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D.; Mgr. Pavel Krutil; RNDr. Alexander Černý; Ing. Michal Staněk, Ph.D. 

 

Předběžný program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 203. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2017“. 

6. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Studijní a zkušební řád UTB“. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Disciplinární řád pro studenty UTB“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“. 

10. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro peněžité  

a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

11. Projednání návrhu směrnic pro přijímací řízení do doktorských studijních programů 

uskutečňovaných na UTB v českém a anglickém jazyce. 

12. Různé. 

 

Upravený program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 203. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Studijní a zkušební řád UTB“. 

6. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Disciplinární řád pro studenty UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování  UTB“. 



   

 

 

2 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro peněžité a 

nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

10. Projednání návrhu směrnic pro přijímací řízení do doktorských studijních programů 

uskutečňovaných na UTB v českém a anglickém jazyce. 

11. Projednání návrhu „Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB“. 

12. Projednání návrhu „Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo její 

součásti nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování 

docentem UTB“. 

13. Projednání návrhu „Volební řád AS FT“. 

14. Projednání návrhu „Jednací řád AS FT“. 

15. Různé. 

 

Zasedání zahájila a řídila Ing. Macháčková. Přivítala účastníky zasedání a připomněla informaci 

rektora prof. Sáhy o odstoupení prof. Vondráka z členství ve Vědecké radě UTB (zvolen hejtmanem 

Moravskoslezského kraje). 

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 203 

Žádné připomínky k zápisu AS UTB č. 203 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB nebyly 

vzneseny. 

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 204/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 203 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 204/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 203 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Usnesení AS UTB č. 203/3, 203/4 – vnitřní předpisy Mzdový předpis UTB a Řád výběrového řízení pro 

obsazování míst akademických pracovníků UTB, schválené 17. 1. 2017, byly dne 23. 1. 2017 

registrovány MŠMT. Na rozdíl od ostatních dosud registrovaných vnitřních předpisů, které mají stejné 

datum platnosti i účinnosti dnem registrace MŠMT, je účinnost Mzdového předpisu UTB až  

od 1. 4. 2017. 

Ad 3) Projednání programu zasedání  

Rektor prof. Sáha předložil k projednání AS UTB návrhy dvou nových vnitřních předpisů UTB  

a předseda AS FT předložil k projednání návrhy dvou vnitřních předpisů FT. Předběžný program bude 

doplněn o projednání těchto materiálů. Z předběžného programu bude vypuštěn bod 5, návrh Rozpočtu 

UTB pro rok 2017 nebyl zatím předložen. 

Ing. Macháčková se dotázala, zda má někdo další návrh na doplnění nebo úpravu předběžného 

programu schváleného usnesením č. 203/5 – takový návrh nebyl předložen. 

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 204/2: 

AS UTB schválil úpravu předběžného programu zasedání č. 204 na tento program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 203. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 
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3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Studijní a zkušební řád UTB“. 

6. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Disciplinární řád pro studenty UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování  UTB“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro peněžité a 

nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

10. Projednání návrhu směrnic pro přijímací řízení do doktorských studijních programů 

uskutečňovaných na UTB v českém a anglickém jazyce. 

11. Projednání návrhu „Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB“. 

12. Projednání návrhu „Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo její 

součásti nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování 

docentem UTB“. 

13. Projednání návrhu „Volební řád AS FT“. 

14. Projednání návrhu „Jednací řád AS FT“. 

15. Různé. 

Hlasování: 
Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 204/2: 

AS UTB schválil doplnění předběžného programu zasedání č. 204 na tento program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 203. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Studijní a zkušební řád UTB“. 

6. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Disciplinární řád pro studenty UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování  UTB“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro 

peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

10. Projednání návrhu směrnic pro přijímací řízení do doktorských studijních programů 

uskutečňovaných na UTB v českém a anglickém jazyce. 

11. Projednání návrhu „Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB“. 

12. Projednání návrhu „Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo její 

součásti nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování 

docentem UTB“. 

13. Projednání návrhu „Volební řád AS FT“. 

14. Projednání návrhu „Jednací řád AS FT“. 

15. Různé. 

 Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sáha 

- Návrh Rozpočtu UTB pro rok 2017 je připraven k předložení AS UTB.  

- 10. výročí FHS – blahopřání a poděkování paní děkance doc. Lengálové a zástupcům fakulty 

k  impozantní prezentaci fakulty. 
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- Návštěva z firmy Baťa – pan a paní Sreedharovi (konzultant Bata Innovation Lab v Indii) – 

snaha zřídit na UTB globální centrum výzkumu obouvání. 

- MŠMT si ponechá 25 % financí určených pro jednotlivé vysoké školy (rozdělí až podle toho, jak 

dopadne výkonnostní hodnocení škol). MŠMT stanovilo základ pro stanovení poplatků  

za studium pro akademický rok započtený v r. 2017 ve výši 3 270 Kč. 

- Agentura pro zdravotnický výzkum požádala o registraci instituce do systému ISVP, který 

nahradí stávající systém GRIS. 

- Dům zahraniční spolupráce zaslal informaci o vytvoření pracovní a kontaktní sítě Study  

in the Czech Republic. Předáno k řešení prorektoru Mgr. Krutilovi. 

- 30. ledna setkání UTB s Radou Zlínského kraje (možnosti spolupráce, získat podporu  

od politické garnitury). 

- Jednání plánovací komise OP VVV v Praze (ožehavé téma jak hodnotit mobility, rozpor mezi 

technickými, humanitními a uměleckými obory). 

- Slavnostní zasedání k 16. výročí založení UTB. Cenu rektora obdržela děkanka FMK 

doc. Janíková. Výtka k malému zastoupení akademické obce i přes vypsané rektorské volno! 

- Zasedání Správní rady Nadace Tomáše Bati.  

- Cena Sonja a Tom Bata pro studenty za práci vztahující se k zodpovědnému kapitalismu. 

- Zasedání Vědecké rady UTB 21. 2. 2017 – volba 4 kandidátů na členy Rady pro vnitřní 

hodnocení UTB. 

- Jednání se senátorem Ivo Valentou na Střední škole obchodně-technické, s.r.o. – návrh senátora 

na zřízení soukromé základní školy s rozšířenou výukou jazyků.  

Na dotaz Ing. Macháčkové na zřizovatele této školy rektor prof. Sáha uvedl, že by byla zcela 

v režii senátora Valenty. UTB by pro začátek poskytla prostory, šlo by o výhodný pronájem 

prostor uvolněných po přestěhování FHS do Vzdělávacího komplexu UTB. Očekává se také 

spolupráce s příslušnými fakultami. 

Prorektorka prof. Pavelková 

- Práce s legislativní komisí AS UTB (dále jen LK) na úpravách návrhů tří vnitřních předpisů 

UTB (viz schválený program zasedání). 

- Připomínkování metodik Národního akreditačního úřadu ve spolupráci s děkany a proděkany, 

úpravy a doplnění Studijního a zkušebního řádu UTB. 

- Studijní úspěšnost jako důležitý faktor žádostí o akreditace studijních programů – návrhy 

opatření k jejímu zvýšení (nabídka Centra matematiky, nabídka zkouškového termínu v sobotu 

pro studenty kombinovaného studia aj.). 

- Fakulty upozorněny na ukončení platnosti akreditací studijních oborů v roce 2019 – pro podání 

žádostí o akreditace studijních programů v roce 2018 je potřeba příslušný záměr již tento rok 

dostat do plánu realizace strategického záměru. 

Prorektorka doc. Knápková 

- Děti z Univerzitní mateřské školy na své „studijní tour“ na základní škole v Malenovicích 

(mimořádně nadané děti). Zřízení kvalitní základní školy by Zlínsku jistě velmi prospělo. 

- Sběr a zaslání dat pro QS Ranking – zaslat veškeré kontakty na spolupracující organizace, 

akademiky, informace o stážích absolvovaných studenty. 
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Prorektor doc. Sedlařík 

- Motivace pro podávání přihlášek do Mezinárodní soutěže FameLab - přihlášky do 27. 2. 2017 

na famelabcz@gmail.com 

Prorektor Mgr. Krutil: 

- Návštěva delegace z Ukrajiny (National University of Food Technology, Ukrajina) – budoucí 

spolupráce v rovině doktorandů. 

- Prestižní nabídka účastnit se programu SHARE (společný projekt EU a ASEAN European 

Union Support to Higher Education in ASEAN Countries, probíhající v letech 2015-2019, share-

asean.eu). Pro třetí fázi programu byla UTB oslovena jako zástupce českých VŠ pro výměnu 

studentů z oblasti ASEAN (Vietnam, Laos, Indonésie, Malajsie, Kambodža, Maynmar, Filipíny, 

Thajsko). Mezi evropskými účastníky projektu jsou mj. Cambridge University, Uppsala 

University, JAMK z Finska). V ak. roce 2017/2018 by tak na UTB zavítalo na půlroční pobyt 

cca 10 studentů z těchto zemí. 

             Ing. Macháčková se zajímala o to, jaká kritéria byla zohledněna při výběru UTB.   

- Mgr. Krutil uvedl, že UTB byla oslovena na základě doporučení univerzitami ASEAN, 

zapojenými do projektu (8 zemí, 29 univerzit), s více univerzitami již máme partnerské vztahy. 

Ad 5) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Studijní a zkušební řád UTB“ 

Návrh předložen 22. 12. 2016, LK projednáván 24. 1. a 31. 1. 2017 za přítomnosti prorektorky 

prof. Pavelkové a Mgr. Bernatíka. Prof. Pavelková poděkovala LK za konstruktivní jednání, vysvětlila 

nejdůležitější připomínky, z nichž většina je zapracovaná. 

Dále prof. Pavelková seznámila členy AS UTB s tím, že podle materiálu Národního akreditačního 

úřadu (dále jen NAÚ) k přípravě a akreditaci studijních programů, bude ještě potřeba zapracovat  

do Studijního a zkušebního řádu UTB (dále jen SZŘ) některé požadované pojmy. Dále bude vhodné, 

aby doplnění SZŘ, týkající se konkrétního průběhu studia na fakultě, mělo formu vnitřního předpisu 

fakulty, tedy dokumentu, který schvaluje akademický senát fakulty. Tento materiál má dosud  

na fakultách formu vnitřní normy, kterou akademický senát fakulty jen projednává.  

Ing. Macháčková vysvětlila, že dosavadní doplnění konkrétních studijních záležitostí na fakultě by se 

z vnitřní normy jen překlopilo do vnitřního předpisu, který vzhledem k projednávání jak akademického 

senátu fakulty, tak AS UTB, bude mít větší „právní sílu“. 

Doc. Sysel nepovažuje formu vnitřního předpisu fakulty v tomto případě za vhodnou, např. počty 

opravných termínů by měly být sjednoceny celouniverzitním předpisem. Obává se o schválení takového 

vnitřního předpisu fakulty v AS UTB - jak se donutí stejná skupina lidí (členů AS UTB), aby schválila 

šest vnitřních předpisů fakult s rozdílnými pravidly? 

Prof. Pavelková se domnívá, že fakulty by si dokázaly svoje představy obhájit. Uvedla, že v příslušném 

vnitřním předpise fakulty by mohl být odkaz na vnitřní normu fakulty, kterou by se ošetřovaly  

např. technické záležitosti, jako jsou formy dokumentů apod.  

Ak. sochař Podzimek připomněl § 63 odst. 2 zákona o vysokých školách: „Student je povinen 

dodržovat vnitřními předpisy vysoké školy a jejích součástí.“. Diskutovaný požadavek vnitřního 

předpisu fakulty tedy vyhovuje zákonu, vnitřní norma nikoliv. Schvalování vnitřního předpisu 

akademickým senátem by bylo také pojistkou proti možnému zásahu děkana, např. do počtu kreditů  

pro pokračování ve studiu, bez vědomí kohokoliv. 

Ing. Macháčková se domnívá, že zajištění povinností studentů vnitřními předpisy vyhovuje požadavku 

na kvalitu vzdělávací činnosti vysoké školy, která se bude stále více sledovat. 

Dr Illík se podivil nad možností děkanského termínu na některé fakultě, to je příliš velké specifikum, 

které by nemělo být.  

mailto:famelabcz@gmail.com
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Prof. Pavelková uvedla, že právě diskuse nad vnitřním předpisem může podobné excesy zachytit. 

Ing. Macháčková připomněla návrh Dr. Skarupské na určení zpravodajů LK, kteří by připravili návrh 

vnitřního předpisu fakulty k projednání v LK a tím by se legislativní proces v AS UTB urychlil. 

Předseda LK ak. sochař Podzimek tento návrh uvítal, LK se jím bude zabývat. 

Dr. Staněk dává k zamyšlení, zda je třeba doplnění konkrétních studijních záležitostí řešit formou 

vnitřního předpisu fakulty. Obává se velké časové zátěže pro práci akademických senátů  

a komplikovaného projednávání.  

Dr. Matýsek sdílí obavy Dr. Staňka, schvalování vnitřního předpisu na fakultě a pak v AS UTB  

je dlouhodobá záležitost, návrh prochází opakovaným jednáním legislativních komisí a akademických 

senátů. 

Prof. Pavelková připomněla komplikované jednání s děkany fakult nad současným návrhem SZŘ. Toto 

jednání by mohlo dále pokračovat, pokud by měly být záležitosti, které si může fakulta přizpůsobit 

svým podmínkám, dány striktně SZŘ.  

Rektor prof. Sáha podporuje dodržování takových forem dokumentů, které jsou na ostatních vysokých 

školách. 

Ing. Macháčková požádala o předložení konečné verze návrhu k projednání v LK a o svolání zasedání 

LK. 

Návrh zůstává v projednávání. 

Ad 6) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“ 

Návrh byl předložen 22. 12. 2016 a dosud neprojednáván LK. 

Prorektorka prof. Pavelková přednesla vyjádření k předloženému dokumentu. 

Ing. Macháčková požádala předsedu LK o zařazení návrhu na jednání LK a členy AS UTB  

o prostudování návrhu a zaslání připomínek pro zasedání LK předsedovi LK ak. sochaři Podzimkovi  

a Ing. Macháčkové.  

Návrh zůstává v projednávání. 

Ad 7) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Disciplinární řád pro studenty UTB“ 

Návrh předložen 22. 12. 2016, po projednání LK 10. 1. 2017 a navržení dvou variant v čl. 2 a 3 se rektor 

prof. Sáha rozhodl definovat disciplinární přestupek pouze obecným odkazem na vnitřní předpisy UTB  

a právní normy, bez příkladného výčtu konkrétních přestupků.  Upravenou verzi projednala 24. 1. 2017 

LK, pak byla zaslána na MŠMT ke kontrole. Verzi s vyznačenými formálními připomínkami MŠMT  

i verzi s jejich zapracováním označenou „Verze pro hlasování AS UTB 7. 2. 2017“ obdrželi členové  

AS UTB emailem 27. 1. 2017. 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 204/3: 

AS UTB schválil Disciplinární řád pro studenty UTB ve verzi pro hlasování AS UTB 7. 2. 2017. 

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 204/3: 

AS UTB schválil Disciplinární řád pro studenty UTB ve verzi pro hlasování AS UTB 7. 2. 2017. 
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 Ad 8) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“ 

Návrh předložen 10. 1. 2017, projednán EK 31. 1. 2017, verzi se zapracovanými připomínkami 

s označením „Verze pro zasedání AS UTB 7. 2. 2017“ obdrželi členové AS UTB emailem 1. 2. 2017.  

Ing. Macháčková požádala o projednání uvedené verze návrhu na jednání LK. 

Návrh zůstává v projednávání. 

Ad 9) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro 

peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“   

Návrh předložen 10. 1. 2017, projednán v EK, doporučila tento dokument k postoupení beze změny.  

Ing. Macháčková požádala o projednání verze návrhu rozeslané 1. 2. 2017, označené v zápatí „Verze 

pro zasedání AS UTB 7. 2. 2017“, na jednání LK. 

Materiál zůstává v projednávání. 

Ad 10) Projednání návrhu směrnic pro přijímací řízení do doktorských studijních programů 

uskutečňovaných na UTB v českém a anglickém jazyce 

Návrhy směrnic byly předloženy 10. 1. 2017. Jedná se o materiály: „Směrnice k veřejně vyhlášenému 

přijímacímu řízení do doktorských studijních programů uskutečňovaných v českém jazyce na Univerzitě 

Tomáše Bati ve Zlíně“ a „Directive on Publicly Announced Admission Procedure for  Doctoral Study 

Programmes in the English Language Accredited at Tomas Bata University in Zlín“. 

Ing. Macháčková se na základě diskuse na minulém zasedání AS UTB a sdělení rektora prof. Sáhy 

dotázala na stanovisko právního oddělení MŠMT.  

Rektor prof. Sáha přednesl vyjádření právního oddělení MŠMT – souhlas s tímto zjednodušujícím 

návrhem. Pravidla udělána trvale po celou dobu akreditace, aktuální termíny a podrobnosti budou 

uvedeny na příslušné adrese ve veřejně přístupné části internetových stránek UTB, za kterou zodpovídá 

pověřený prorektor. 

Ak. sochař Podzimek vyzdvihl tuto záležitost - velmi zásadní možnost změny, která se dotkne všech 

fakult, všech vnitřních norem, které se týkají přijetí ke studiu. Lze koncipovat vnitřní normy jako 

dlouhodobé, vnitřní norma bude obsahovat pouze odkaz na webovou adresu ve veřejně přístupné části 

internetových stránek fakulty, na které se mohou každým rokem měnit podrobnosti (termíny, lhůty 

apod.). LK doporučuje dokument k hlasování o schválení. 

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 204/4: 

AS UTB schválil „Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení do doktorských studijních 

programů uskutečňovaných v českém jazyce na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně“ ve verzi pro 

hlasování AS UTB 7. 2. 2017. 

Hlasování: 

Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 204/4: 

AS UTB schválil „Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení do doktorských studijních 

programů uskutečňovaných v českém jazyce na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně“ ve verzi pro 

hlasování AS UTB 7. 2. 2017. 
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K hlasování přítomno 25 členů AS UTB.  

Návrh usnesení AS UTB č. 204/5: 

AS UTB schválil „Directive on Publicly Announced Admission Procedure for  Doctoral Study 

Programmes in the English Language Accredited at Tomas Bata University in Zlín“ ve verzi pro 

hlasování AS UTB 7. 2. 2017. 

Hlasování: 

Pro:       25 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 204/5: 

AS UTB schválil „Directive on Publicly Announced Admission Procedure for Doctoral Study 

Programmes in the English Language Accredited at Tomas Bata University in Zlín“ ve verzi pro 

hlasování AS UTB 7. 2. 2017. 

Ad 11) Projednání návrhu „Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB“ 

Návrh předložen 1. 2. 2017. Doc. Sedlařík představil návrh.  

Dr Illík vznesl dotaz, zda je možná habilitace bez předchozího doktorského stupně.  

Ing. Macháčková citovala ze zákona §72 odst. 6 „V uměleckých oborech může příslušná vědecká nebo 

umělecká rada prominout u habilitace požadavek vysokoškolského vzdělání.“  

Dr. Matýsek se dotázal, zda je nezbytně nutný poplatek za habilitační nebo profesorské řízení na UTB  

i pro akademické pracovníky UTB.  

Prorektor doc. Sedlařík uvedl, že habilitace je soukromá věc každého a možnost stanovit poplatek 

dává zákon o vysokých školách. Je věcí každé fakulty, zda tento poplatek zaplatí za svého pracovníka – 

každá fakulta si hospodaří s přidělenými financemi sama. 

Dr. Staněk zastává názor, že nelze rozlišovat, kdo poplatek zaplatí a kdo nezaplatí. Je možno zvážit, 

zda a v jaké výši může fakulta svému zaměstnanci poplatek kompenzovat. Dotázal se za FT, zda 

navržená výše poplatku za habilitační řízení 5 000 Kč a výše poplatku za profesorské řízení 10 000 Kč 

je adekvátní vynaloženým nákladům (svolání a zasedání vědecké rady). 

Rektor prof. Sáha přislíbil prošetření a srovnání s jinými vysokými školami, případně provedení 

úpravy. 

Prorektor prof. Sedlařík sdělil, že navrhované částky byly projednávány s proděkany a hodnoceny 

jako akceptovatelné.  

Ak. sochař Podzimek se domnívá, že docent po úspěšném habilitačním řízení získá poplatek zpět již 

s první mzdou. 

Ing. Macháčková připomněla v SZŘ navržený (a nepřipomínkovaný) poplatek za rigorózní řízení  

ve výši dvojnásobku základu stanoveného MŠMT.  V letošním roce je dvojnásobek základu 6 540 Kč, 

což je víc, než poplatek za habilitační řízení.  

Ing. Macháčková požádala předsedu LK o zařazení návrhu na program dalšího zasedání LK. 

Připomenula prostudování návrhu a zasílání připomínek předsedovi LK ak. sochaři Podzimkovi  

a Ing. Macháčkové.  

Materiál postoupen k projednání na dalším zasedání LK.  

Ad 12) Projednání návrhu „Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo 

její součásti nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování 

docentem UTB 
Návrh předložen 1. 2. 2017. Doc. Sedlařík představil návrh.  
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Ing. Macháčková požádala předsedu LK o zařazení návrhu na program dalšího zasedání LK. 

Připomenula prostudování návrhu a zasílání připomínek předsedovi LK ak. sochaři Podzimkovi  

a Ing. Macháčkové.  

Materiál postoupen k projednání na dalším zasedání LK. 

Ad 13) Projednání návrhu „Volební řád AS FT“ 

Návrh schválený AS FT byl AS UTB předložen 23. 1. 2017. Předseda AS FT Dr. Staněk představil 

dokument.  

Ing. Macháčková požádala předsedu LK o zařazení návrhu na program dalšího zasedání LK. 

Připomenula prostudování návrhu a zasílání připomínek předsedovi LK ak. sochaři Podzimkovi  

a Ing. Macháčkové.  

Materiál postoupen k projednání na dalším zasedání LK. 

Ad 14) Projednání návrhu „Jednací řád AS FT“ 

Návrh schválený AS FT byl AS UTB předložen 23. 1. 2017. Předseda AS FT Dr. Staněk představil 

dokument.  

Ing. Macháčková požádala předsedu LK o zařazení návrhu na program dalšího zasedání LK. 

Připomenula prostudování návrhu a zasílání připomínek předsedovi LK ak. sochaři Podzimkovi  

a Ing. Macháčkové.  

Materiál postoupen k projednání na dalším zasedání LK. 

Ad 15) Různé 

 Ing. Macháčková informovala o zasedání předsednictva RVŠ 19. 1. 2017 – rozeslán záznam 

o zasedání. Připomenutí některých témat: 

- Doc. Fischer nastínil hlavní témata, jimž bude potřebné věnovat ve třetím a posledním 

roce tohoto funkčního období Rady VŠ značnou pozornost. V oblasti ekonomiky  

se jedná o výrazné navýšení rozpočtu vysokých škol na rok 2018, opakovaně přislíbené 

paní ministryní Valachovou, a návazně na to o diskusi o změnách v pravidlech 

rozdělování prostředků vysokým školám. Vyzdvihl též problematiku studentů 

doktorských studií (doktorská stipendia a zdravotní pojištění prezenčních doktorandů),  

v níž se silně a pozitivně angažuje Studentská komora RVŠ (dále jen SK RVŠ).  

V oblasti vzdělávací činnosti půjde především o skutečný start nového systému 

akreditací studijních programů, včetně výrazně odlišného zapojení hodnotitelů, a zcela 

nového systému institucionálních akreditací. V oblasti VaVaI za klíčová témata 

považuje Metodiku 2017+ (ať už bude vrácena k přepracování, nebo budou probíhat 

"jen" práce na oblasti týkající se vysokých škol) a případný vznik ministerstva pro VaV.  

- V roce 2017 taktéž naběhne řešení řady velkých projektů financovaných z OP VVV, 

a budou vyhlašované další výzvy.  

- Vystoupení předsedy NAÚ prof. Labíka – do Seznamu hodnotitelů bylo z mnoha 

doručených návrhů vybráno 957 lidí, kteří jsou oslovováni s žádostí o souhlas. Bylo 

vyhlášeno 2. kolo nominací do Seznamu hodnotitelů, - doplnění hodnotitelů do 

některých oblastí. Ing. Macháčková připomněla email z 25. 1. 2017 s žádostí o zasílání 

návrhů do určených oblastí v termínu do 8. 2. 2017.  

- Osoby zařazené do Seznamu hodnotitelů by měly být neustále proškolovány, kritéria 

hodnocení jsou složitá. 
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- Prof. Opatrný k Hodnocení výzkumu 2015 sdělil, že stále není hotové, jsou předběžné 

výsledky a probíhá kontrola výpočtu. U Hodnocení výzkumu 2016 se stále počítá s tím, 

že bude dokončeno na jaře. 

 Ing. Macháčková informovala o materiálech, které NAÚ předložil RVŠ a ČKR 

k připomínkování – jedná se o doporučené postupy pro přípravu studijních programů a metodiku 

institucionální akreditace. Ing. Macháčková se 9. 2. a 10. 2. 2017 zúčastní zasedání komisí   

RVŠ, které budou materiály připomínkovat. 

 Informace zástupce UTB v SK RVŠ Ing. Papeže: 

- Ing. Hnátková a Ing. Papež se zúčastnili zasedání SK RVŠ na TU Liberec. Na zasedání 

se probíraly důležité body týkajících se DSP, zejména pak příslib ministryně Valachové 

o změně financování doktorského studijního programu (dále jen DSP). Byla přijata 

usnesení, která podporují zvýšení objemu financí na jednoho doktoranda.  

- Dále byla řešena oblast platby zdravotního pojištění pro studenty DSP nad 26 let.  

SK RVŠ vítá, že některé VŠ tyto podmínky umísťují do stipendijního řádu, avšak hlasitě 

volá po systémové změně - primárně počítat od prvostudia + s přihlédnutím na funkci 

rodiny/mateřskou dovolenou apod.  

- Dalším tématem byla činnost NAÚ, je třeba doplnit některé oblasti, které nejsou 

obsazeny studenty. 

 Ing. Macháčková zdůraznila velký přínos zástupců UTB ve Studentské komoře RVŠ 

Ing. Papeže a Ing. Hnátkové k řešení problematiky doktorských stipendií a zdravotního pojištění 

prezenčních studentů DSP. Uvedla dále, že záležitostmi doktorského studia se zabývá také 

zapsaný spolek Česká asociace doktorandů, která se mediálně zviditelňuje, ovšem iniciace řešení 

a současný stav problematiky změny financování studentů DSP a otázky platby zdravotního 

pojištění je zásluhou SK RVŠ.  

 Ing. Macháčková připomněla světelný řetěz na náměstí Práce k výročí úmrtí Jana Palacha  

19. 1. 2017 – velmi důstojná akce.  

 Dr Illík se dotázal, zda funguje Studentský klub na U2. Prezidentka Studentské unie UTB  

Bc. Velešíková sdělila, že klub Viktorka funguje v otevírací době Po - Čt. Konají se v něm jak 

aktivity pořádané provozovatelem, tak i aktivity studentských spolků. V klubu probíhají také 

různé soutěže, kvízy, afterparties, promítání filmů a tematicky laděné večery (např. Valentýnská 

noc). Jménem studentů vyslovila spokojenost s tím, že studentský klub vznikl a funguje.  

 Bc. Velešíková informovala o konání XVII. Reprezentačního plesu UTB v pátek 17. 2. 2017   

v prostoru Kongresového centra. Seznámila s programem plesu, který je tentokrát ve stylu 

elegantní Francie a pozvala na něj účastníky zasedání. 

 Ing. Macháčková upozornila, že začátek příštího zasedání AS UTB 21. 2. 2017 je posunut  

až na 14 hodin z důvodu konání zasedání Vědecké rady UTB. 

 Termín příštího zasedání AS UTB dne 21. února 2017 od 14,00 h a usnesení o předběžném 

programu: 

K hlasování přítomno 23 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 204/6: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 21. února 2017 od 14 hodin a předběžný 

program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 204. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2017“. 

6. Projednání návrhu „Studijní a zkušební řád UTB“. 
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7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro peněžité  

a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

10. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       23 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

 

Usnesení AS UTB č. 204/6: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 21. února 2017 od 14 hodin  

a předběžný program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 204. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2017“. 

6. Projednání návrhu „Studijní a zkušební řád UTB“. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro 

peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

10. Různé. 

 

 

Příští řádné zasedání AS UTB  proběhne v úterý 21. února 2017 od 14,00h  v  zasedací místnosti   

č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín  

 

Konec zasedání v 16,00 h. 

Ve Zlíně dne 12. 2. 2017 

Z audio záznamu zapsala: T. Kosinová 

 

 

 

 

 

 

 

 

             Bc. Petra Jílková, DiS. Ing. Alena Macháčková, CSc. 

předsedkyně studentské komory AS UTB předsedkyně AS UTB 


